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Besvarelser fra spørgeskemaundersøgelse om 
fritidsfællesskaber og temamøder 

 
Fritidsafdelingen har modtaget 95 besvarelser. 
 

1. Spørgsmål: Hvordan kan der efter din mening skabes plads til fællesskaber i 
og omkring hallerne? 

 

 

 
 

n=95 (respondenterne har kunnet angive op til to svar). 
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16%
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2,20%

0,00% 5,00% 10,00% 15,00% 20,00% 25,00% 30,00% 35,00% 40,00% 45,00% 50,00%

Samarbejde med andre foreninger og aftenskoler

Samarbejde med private og selvorganiserede aktører

Andre kontingenttyper fx familiekontingent

Faciliteter, der indbyder til bevægelse både indendørs og
udendørs

Kommunal støtte og koordinering

Spørgsmålet er ikke relevant

Ved ikke

Andet

Hvordan kan der efter din mening skabes plads til fællesskaber i og 
omkring hallerne?

Respondenternes tilføjelser ved andet: 

 Vores forening har ikke noget med kommunens haller at gøre. 

 Sørge for at der er en ansvarlig ved hver idrætsfacilitet, som er tilstede. 
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2. Spørgsmål: Hvordan kan forældre efter din mening aktiveres, imens 
børnene træner? 

 

 
 

 

n=95 (respondenterne har kunnet angive op til to svar). 
 

Respondenternes tilføjelser ved andet: 

 Et idrætscenter, hvor flere idrætsgrene er samlet. 

 Børn og forældres aktiviteter behøver ikke at følges ad. Børn har godt af at stå på egne 
ben, både blandt børn og voksne. 

 Eksempel ved et cafeteria i svømmehallen der fungerer med mulighed for at købe kaffe 
m.v. 

 Synes hellere forældrene skal udføre frivilligt arbejde i foreningen mens børnene 
træner. 

 

 

54,70%

11,60%

16,80%

6,30%

11,60%

37,90%

6,30%

7,40%

4,40%

0,00% 10,00% 20,00% 30,00% 40,00% 50,00% 60,00%

Faciliteterne indbyder til bevægelse, fx løberuter eller
træningsanlæg placeret i og omkring faciliteten, hvor børnene

træner

Forældrehold med kontingent

Uddannelse af frivillige til forældrehold

Samarbejde med andre aktører fx selvorganiserede eller
private aktører

Samarbejde med andre foreninger og aftenskoler

Kommunikation og markedsføring af forældrenes muligheder
for at træne, imens børnene træner

Ved ikke

Spørgsmålet er ikke relevant

Andet

Hvordan kan forældre efter din mening aktiveres, imens børnene 
træner?
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3. Spørgsmål: Hvad ville din forening/dit fællesskab have brug for af hjælp, 
hvis I skulle starte hold/aktiviteter for bestemte målgrupper (fx børn med 
autisme eller patientgrupper)? 

 

 
 

n=95 (respondenterne har kunnet angive op til to svar). 
 

Respondenternes tilføjelser ved andet: 

 Medlemmer der har lysten til at deltage. 

 Økonomi til opstart. 

 Faglig specialpædagogisk bistand ved samtlige møder. 

 Økonomisk mulighed for mere personale. 

 Udvidet åbningstider og større bane: Korsør Gokart 

 Vi har en forening fordi vi elsker vor idræt og skal ikke bruge tid på alle mulige andre 
ting end vores kærneydelse. 

 Mere haltid. 

46,30%

23,20%

14,70%
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41,10%
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8,40%

6,30%
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0,00% 5,00% 10,00%15,00%20,00%25,00%30,00%35,00%40,00%45,00%50,00%

Uddannelse af frivillige

Viden om bestemte målgrupper

Netværksmøder mellem målgrupper og aktør/forening

Samarbejde med andre foreninger og aftenskoler

Kommunal støtte og koordinering af hold for bestemte
målgrupper

Andre faciliteter

Ved ikke

Spørgsmålet er ikke relevant

Andet

Hvad ville din forening/dit fællesskab have brug for af hjælp, hvis I 
skulle starte hold/aktiviteter for bestemte målgrupper (fx børn med 

autisme eller patientgrupper)?
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4. Spørgsmål: Hvad har du/I brug for i forhold til opkvalificering af frivillige? 
 

 

 
 

 

n=95 (respondenterne har kunnet angive op til to svar). 
 
 

Respondenternes tilføjelser ved andet: 

 De rette frivillige. 

 Rekruttering og råd hertil. 

 Økonomi til at kunne ansætte dygtige trænere til vores unge mennesker. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

45,30%

69,50%

18,90%

7,40%

4,20%

3,30%

0,00% 10,00% 20,00% 30,00% 40,00% 50,00% 60,00% 70,00% 80,00%

Et overblik over kurser i kommunen, hos
interesseorganisationer og forbund

Økonomisk støtte

Kommunal koordinering

Ved ikke

Spørgsmålet er ikke relevant

Andet

Hvad har du/I brug for i forhold til opkvalificering af frivillige?
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5. Spørgsmål: Hvad får du/I ud af Kultur- og Fritidsudvalgets temamøder 
 

 
 

 

n=95 (respondenterne har kunnet angive op til to svar). 
 

Respondenternes tilføjelser ved andet: 

 Er rigtig svært kunne nå det hele og man måske invitere foreninger med til disse 
møder. 

 Har ikke deltaget. 

 Langt de fleste er kun interesserede i deres eget omr. Idræt/spejder. 

 Mulighed for indflydelse via dialog. 

 Manglende forståelse for foreningsarbejdet. 

 Vi deltager ikke så tit i disse møder- manglende tid 

 Vi anvender ikke nogens kommunens faciliteter og føler ikke at der har været relevante 
punkter på dagsordenerne. 

 Jeg har ikke deltaget i disse møder fornyelig. 

 Det er meget svingende, meget afhængig af oplægs holderen. 
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0,00% 5,00% 10,00% 15,00% 20,00% 25,00% 30,00% 35,00% 40,00%

Inspiration

Netværk

Sparring

Ved ikke

Jeg/vi får ikke noget ud af temamøderne

Spørgsmålet er ikke relevant/ikke deltaget

Andet

Hvad får du/I ud af Kultur- og Fritidsudvalgets temamøder?
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6. Spørgsmål: Har du/I forslag til emner på temamøderne for foreninger og 
andre aktører? 

 

 
 

n=95 
 

 

Respondenternes forslag til temaer 

 Have et godt overblik over alle foreningernes behov for hjælp. Alle foreninger skulle komme 

med 5-års plan for økonomi og vedligehold og selve foreningens fremtid. 

 Fælles træning af din krop for bedre kondition og bevægelighed.  

 Hvordan vi kan få flere frivillige og mere samarbejde mellem foreninger. 

 Vejledning i ansøgninger til puljer og fonde. 

 Hvordan får vi opklassificeret vores idrætsfaciliteter, så de er tidssvarende og indbydende. 

 Hvordan får man idéer fra nogen, som ikke ligner en selv? Invitationerne skal udarbejdes 

meget neutralt, hvis man vil rumme både idræt, spejdere og aftenskoler. 

 Samarbejde med uddannelsesinstitutioner og frivillige foreninger. 

 Gadeidræt. 

 Vil handicappede være med i vores foreninger på deres vilkår? 

 Motion og kultur i landsbysamfund i lyset af et stigende antal ældre, der ikke længere er så 

mobile i forhold til centrale placeringer eller ønsker større fællesskaber. 

 Rekruttering af frivillige. 

51,60%

23,20%

3,20%

22,10%

Har du/I forslag til emner på temamøderne for foreninger og 
andre aktører?

Nej Ved ikke Spørgsmålet er ikke relevant Ja (skriv gerne forslag nedenfor)
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 Skabe flere frivillige, der brænder for det. 

 I vores bestyrelse har Corona fyldt meget. Vi har været enige om, at vi skulle følge 

myndighedernes anvisninger, men måden at gøre det på har været til diskussion. Hvem har 

ansvaret - den enkelte eller klubben - når det handler om voksne mennesker? Holdningerne 

er meget delte. Kunne være et emne til diskussion. 

 Samarbejde på tværs af foreninger. 

 Mere foreningsrelaterede temamøder. 

 Videreudvikling/opbygning af tværgående netværk - også blandt idrætten og andre 

foreningstyper - med fokus på samarbejde, afklaring af fælles udfordringer, skabelse af nye 

“genvejstaster” til problemløsning etc. 

 Hvordan får vi genstartet Forenings-Danmark og opnået "Fællesskab om fælles mål", hvor 

alle deltager, bidrager og føler ejerskab?  

 Konkrete værktøjer til rekruttering af frivillige og medlemmer. 

 Mere fokus på samarbejde på tværs af foreninger og/med kommunalt input. 

 Mentaltræning, udvikling af forældre til at give en hånd med, muligheder for at få hjælp til 

frivilligt arbejde. 

 Kom ud og mød foreningerne i deres hverdag og omgivelser. 
 

 

 

7. Spørgsmål: Er der behov for fyraftensmøder/netværksmøder med fokus på 
et mere specifikt emne, fx GDPR, fundraising eller det gode værtskab? 

 

 
 

 

n=95 

21,10%

42,10%

2,10%

34,70%

Er der behov for fyraftensmøder/netværksmøder med fokus på et 
mere specifikt emne, fx GDPR, Fundraising eller det gode 

værtskab?

Nej Ved ikke Spørgsmålet er ikke relevant Ja (skriv gerne forslag nedenfor)
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Respondenternes forslag til emner til fyraftensmøder/netværksmøder: 
 

 Idéudveksling og samarbejde, som kan skabe indtægter til foreningerne. 

 Foreningsregnskab. 

 Sikkerhed på vandet i Halskovhavnen for brugere af havnens faciliteter. 

 Fundraising. 

 GDPR, brug af forældre i foreninger, det gode værtskab. 

 Fodboldklubbers koordinering af f.eks. stævner (mest indendørs), udbud af 

træneruddannelser. 

 Involvering af arbejdsidrætsforeninger (sportsmulighed gennem arbejdsgiver etc.). 

 Fundraising, sponsoropsøgning og andre muligheder for udvidelse af økonomisk grundlag. 

 Foreningsjura, børneattester og forebyggelse af overgreb. 

 Fundraising. 

 Hvad er GDPR? 

 Fundraising. 

 Rekruttering. 

 Fundraising. 

 GDPR / Corona. 

 Udforinger hos børn. 

 Økonomistyring, fundraising, rekruttering. 

 Hvad er GDPR? 

 Mere viden om Fundraising samt evt. mulighed for hjælp fra specialister hos kommunen. 

 Der kunne remses utallige interessante emner op for mindre, konkrete møder - ud over de i 

spørgsmålet nævnte, fx forældreinddragelse, overblik over kommunens faciliteter, 

samarbejde mellem klub/SFO/daginstitutionsområdet etc. 

 Møder med oplæg fra "anderledes" arbejdende/fungerende foreninger. Mange foreninger har 

en klassisk opbygning, hvor en valgt bestyrelse står for ALT. 

 Foreningsudvikling. 

 Få foreningerne til at komme med input til temaer. 

 Det må ikke blive for "langhåret". Skal gerne gøres så enkelt og let som muligt. 

 Konkret viden om, hvordan man bliver bedre til at rekruttere både medlemmer og sponsorer. 

 Gerne noget om Fundraising. 
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Øvrige kommentarer til undersøgelsen mv.: 

  

 Online webinar eller online foredrag om udvalgte emner ville være super attraktivt i en travl 

hverdag med meget frivilligt arbejde. 

 Idéudveksling. 

 Der mangler en revideret Havnelods for besejling af Halskovhavnen, som må være et 

kommunalt ansvar.  

 Glæder mig til flere netværksmøder. 

 Der er en del haller, som er meget slidte og trænger til en renovering. 

 Temamøderne bør ligge på forskellige dage. 

 Super fedt, at man kan få sit ord med til jeres overvejelser. 

 Jeg mener, at udvalgets arbejde ikke alene skal ses i kontekst af fritidsfællesskaber MEN 

fællesskaber generelt. De synergier, netværk og relationer, man havde tidligere i sognene 

tilbage i 40-50-60-erne, hvor flere tog ansvar for hinanden. 

 Vi har netop lanceret et meget attraktivt og billigt projekt, der giver mulighed for dannelse af 

ketchercenter/sportscenter i Stadiontrekanten i relation til tennishallens faciliteter. Dette er 

præsenteret for borgmester, leder af Idræt, Fritid og Faciliteter og på mandag for Sten Knuth 

og Knud Vincents. Badmintonklubbens ledelse er meget tilfreds med udkastet, der vil give 10 

badmintonbaner og mulighed for bordtennishal samt padeltennis. Det er tidl igere 

stadsarkitekt Uno Rasmussen, der har tegnet stregerne. Jeg har skrevet til udvalget ved 

Jørgen Andersen og Britta Huntley og håber at få en reaktion derfra, så vi kan lave en 

præsentation for udvalg og presse inden sommer. Dette vil sætte Slagelse på landkortet , 

hvad angår ketchersport og udnytte de glimrende faciliteter, vi allerede har i tennishallen. 

mvh Axel Toft. 

 Det altafgørende i disse initiativer er mere haltid og samling af foreningernes aktiviteter i 

samme hal. 

 De allerede afholdte møder har været gode at deltage i, idet vi har oplevet, at vi ikke er de 

eneste med udfordringer og problemer. 

 Kommunen skal være mere synlig i alle foreningerne og ikke bare i de store klubber. 

 Drop videoovervågning og kom ud og tal med foreningerne, hvis der er problemer. 

 
 


